
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

ZÁPIS

8. řádné zasedaní Zastupitelstva města Karviné, konané dne 30.10.2023
Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno

Členové ZM 41 40 1 0

Vedoucí odborů MMK 10 10 0 0

Občané, hosté 6

Jednání Zastupitelstva města Karviné, které se konalo dne 30.10.2023 od 15:00 hodin ve velkém sále OPF 
Karviná zahájil a řídil primátor města Ing. Jan Wolf. V době zahájení bylo přítomno 40 členů zastupitelstva 
města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Požádal, aby si členové zastupitelstva a všichni přítomní ztlumili 
mobilní telefony. Členy ZM, kteří tak neučinili, aby se zaregistrovali prostřednictvím hlasovacího zařízení s 
tím, že pokud budou v průběhu jednání odcházet, aby se z něj odhlásili. Sdělil, že ze zasedání ZM Karviné se 
omluvil: pan Petr Osif. Byly určeny tyto sčitatelky: paní Jitka Korzonková, Tamara Hercigová a Ivana 
Legerová. Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 8. zasedání Zastupitelstva 
města Karviné pověřil paní Janu Nekardovou. U ní bylo rovněž možno nahlédnout do zápisu ze zasedání ZM 
Karviné konaného dne 18.09.2023, který byl ověřen bez připomínek. 
Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada města. Předsedající připomněl, že se občané mohou vyjádřit 
ke konkrétním projednávaným bodům, a to dříve, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování. 

Ing. J. Wolf - sdělil, že ověřovateli zápisu z 8. zasedání Zastupitelstva města Karviné byli navrženi a následně 
po hlasování schváleni Mgr. Aleš Hujík a Ing. Petr Koval.

Hlasování:

Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 182

Ing. J. Wolf - konstatoval, že v programu 8. zasedání Zastupitelstva města Karviné došlo k  těmto úpravám: 
Po jednání mimořádné schůze RM dne 30.10.2023 byly členům ZM předány na cloud Karviná tyto 
materiály:
- z Odboru majetkového - doplnění programu č. 1 - „Smlouva o finanční spoluúčasti – SMOOK“.
 
-  z Odboru majetkového - doplnění programu č. 2 - „Smlouva o uzavření budoucí kupní smlouvy - OKD, 
a.s.“.
Protože tyto doplněné body nebyly uvedeny v programu 8. zasedání ZM Karviné, nechal o jejich doplnění 
postupně hlasovat.
 
Nejdříve o doplnění programu č. 1 - „Smlouva o finanční spoluúčasti – SMOOK“. 
Pro hlasovalo 40, proti 0, zdrželo se 0. Návrh byl schválen - viz hlasování č. 4.
 
Dále o doplnění programu č. 2 - „Smlouva o uzavření budoucí kupní smlouvy - OKD, a.s.".
Pro hlasovalo 40, proti 0, zdrželo se 0. Návrh byl schválen - viz hlasování č. 5.
 
Ing. J. Wolf - zeptal se, zda jsou k takto navrženému programu nějaké dotazy nebo připomínky. Protože tomu 
tak nebylo, nechal program 8. ZM Karviné schválit.
 

Hlasování:

Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 183
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V souladu s článkem 14.1 JŘ ZM primátor informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti 
nasvědčují, že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat 
výhodu nebo škodu pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou 
zastupuje na základě zákona nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost 
před zahájením zasedání zastupitelstva. Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové 
zastupitelstva a členové rady, kteří nejsou pro výkon funkce dlouhodobě uvolnení, povinni při jednání 
zastupitelstva, ve kterém vystoupí v rozpravě, předložit návrh nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj 
poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání věci by jim mohla vzniknout osobní 
výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný osobní zájem v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než 
zastupitelstvo přistoupí k hlasování; oznámení je vždy součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, 
jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně zřejmý.

1) Zhodnocení činností výborů Zastupitelstva města Karviné za rok 2023

Ing. J. Wolf -  k předloženému bodu programu "Zhodnocení činností výborů Zastupitelstva města Karviné za 
rok 2023" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 184

Návrh byl schválen.

2) Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům výborů ZM Karviné, kteří nejsou členy 
ZM Karviné, za práci ve výborech v roce 2023

Ing. J. Wolf -  k předloženému bodu programu "Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům 
výborů ZM Karviné, kteří nejsou členy ZM Karviné, za práci ve výborech v roce 2023" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 185

Návrh byl schválen.

3) Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům komisí RM Karviné, kteří nejsou členy 
ZM Karviné, za práci v komisích v roce 2023

Ing. J. Wolf -  k předloženému bodu programu "Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům 
komisí RM Karviné, kteří nejsou členy ZM Karviné, za práci v komisích v roce 2023" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 186

Návrh byl schválen.
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4) Poskytnutí spolupodílu statutárního města Karviná na obnovu kulturní památky – fary z Programu 
regenerace městských památkových rezervací a městských památkových zón na rok 2024 

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Poskytnutí spolupodílu statutárního města Karviná na obnovu 
kulturní památky – fary z Programu regenerace městských památkových rezervací a městských památkových 
zón na rok 2024" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 187

Návrh byl schválen.

5) Návrh na poskytnutí účelových dotací z rozpočtu statutárního města Karviné v roce 2023

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh na poskytnutí účelových dotací z rozpočtu statutárního 
města Karviné v roce 2023" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 188

Návrh byl schválen.

6) Návrh na poskytnutí účelové dotace z rozpočtu statutárního města Karviné

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh na poskytnutí účelové dotace z rozpočtu statutárního 
města Karviné" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 189

Návrh byl schválen.

7) Prodej pozemku p. č. 409 v k.ú. Karviná-město

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Prodej pozemku p. č. 409 v k.ú. Karviná-město" otevřel 
diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0
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Zdrželo se: 0 usnesení č. 190

Návrh byl schválen.

8) Převod části pozemku p. č. 2050 v k.ú. Karviná-město

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Převod části pozemku p. č. 2050 v k.ú. Karviná-město" otevřel 
diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 191

Návrh byl schválen.

9) Záměr převést pozemek p. č. 2049/4 v k.ú. Karviná-město

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Záměr převést pozemek p. č. 2049/4 v k.ú. Karviná-město" 
otevřel diskuzi. Dodal, že není záměrem města Karviné převést tento pozemek.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 192

Návrh byl schválen.

10) Směna pozemků u pily v k.ú. Louky nad Olší

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Směna pozemků u pily v k.ú. Louky nad Olší" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 193

Návrh byl schválen.

11) Záměr nabytí pozemků – DIAMO, státní podnik

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Záměr nabytí pozemků – DIAMO, státní podnik" otevřel 
diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40
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Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 194

Návrh byl schválen.

12) Uzavření darovací smlouvy – ŘSaD ČR

Ing. J. Wolf -  k předloženému bodu programu "Uzavření darovací smlouvy – ŘSaD ČR" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 195

Návrh byl schválen.

13) STaRS - letní koupaliště

Ing. J. Wolf -  k předloženému bodu programu "STaRS - letní koupaliště" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 196

Návrh byl schválen.

14) Doplnění programu č. 1 - Smlouva o finanční spoluúčastí - SMOOK

Ing. J. Wolf -  řekl, že materiál "Smlouva o finanční spoluúčastí - SMOOK" byl dnes projednán na mimořádné 
schůzi RM před zasedáním ZM s tím, že projekt je zacílen na podporu cykloturistiky a zvýšení návštěvnosti 
regionu. Protože není možné financovat přípravu a realizaci projektu z rozpočtu SMOOK, je nutné, aby dotčená 
města a obce uhradily příslušné části jeho přípravy. K předloženému bodu programu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 40

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 197

Návrh byl schválen.

15) Doplnění programu č. 2 - Smlouva o uzavření budoucí kupní smlouvy – OKD, a.s.

Ing. J. Wolf - uvedl materiál "Smlouva o uzavření budoucí kupní smlouvy – OKD, a.s.".  Řekl, že se jedná o 
schválení rozpočtové akce pod názvem "Nabytí pozemků pro vybudováním vzdělávacího a výzkumného parku 
EDEN SILEZIA“. K předloženému bodu programu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
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Ing. M. Hajdušík, MBA - vznesl dotaz, jelikož se v důvodové zprávě materiálu hovořilo o tom, že by mělo 
město Karviná uvedenou Smlouvou o smlouvě budoucí od OKD, a.s. odkoupit 59 ha pozemků za 200,-- Kč/m2, 
což představuje částku 118 mil. Kč. Z předloženého materiálu dále vyplývá, že zastupitelstvo má schválit nákup 
těchto pozemků z rozpočtu města. Následně budou tyto pozemky převedeny OPF Karviná, která na základě 
toho získá dotaci na uvedený projekt. Přestože jejich klub s realizací projektu souhlasí, částka za nákup 
pozemků ve výši 118 mil. Kč se jim zdála dost vysoká. Zeptal se, zda bude tato částka čerpána z rezervy.
Ing. J. Wolf - řekl, že v letošním roce byla v rozpočtu města vyčleněna finanční rezerva  ve výši 85 mil. Kč, 
která bude překlopena do příštího roku. Podmínkou je, že město Karviná společně s MS krajem zaplatí každý 
polovinu této kupní ceny. Protože vlastníkem pozemku může být jen jeden, bude tím město Karviná, které do 
projektu EDEN SILEZIA vloží tyto pozemky tak, aby OPF měla na projektu spoluúčast. Pokud se podaří 
uvedený projekt za cca 2 miliardy Kč zrealizovat, EU zaplatí 90 % z této částky. Protože OPF Karviná takovou 
sumu peněz nemá, hodnota těchto pozemků jim zajistí spoluúčast, aby bylo možné projekt realizovat. 
Ing. M. Hajdušík, MBA - poděkoval za vysvětlení s tím, že pokud tedy MS kraj na koupi pozemků přispěje 
polovinu částky, město Karviná to bude stát cca 60 mil. Kč. 
Ing. L. Raszyk - dodal, že ve vyhlášené výzvě na žádost o dotaci byla z Fondu životního prostředí příslušného 
ministerstva stanovena podmínka OPF Karviná týkající se předložení dokladu o vlastnictví těchto pozemků za 
účelem získání dotace. Zastupitelstvu města byla proto předložena ke schválení Smlouva o uzavření budoucí 
kupní smlouvy za účelem nabytí těchto pozemků v uvedené lokalitě do vlastnictví města. To zajistí pozemky 
nezbytné pro realizaci strategického projektu, které město následně bezúplatně převede na OPF. Jelikož si chce 
OKD, a.s. část pozemků nechat, proběhne jejich geometrické zaměření s tím, že následně bude stanovena 
přesná výměra a cena těchto pozemků. Jednou z podmínek je, že k uzavření kupní smlouvy na prodej pozemků 
dojde pouze v případě přiznání dotace na realizaci projektu z Operačního programu Spravedlivá transformace. 
Dodal, že původně měl týt projekt realizován na území bývalého Dolu Barbora. Později však došlo k 
přehodnocení lokality s tím, že v současné době je projekt situován do lokality nacházející se v nezastavěném 
území města, místní části Darkov, pod areálem Golf Resort Lipiny. Na základě toho začalo město Karviná 
jednat s OKD, a.s. o prodeji těchto pozemků do vlastnictví města Karviné.
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 198

Návrh byl schválen.

16) Nové interpelace členů ZM

 
Na 8. zasedání ZM Karviné nebyly předneseny žádné nové interpelace členů ZM.
 

17) Různé - MMK

V bodě "Různé MMK" se do diskuze ze zastupitelů přihlásili:
 
Ing. J. Wolf - protože v jednom z nejmenovaných médiích vyšly o něm, jeho rodině a známých různé články, 
uvedl je na pravou míru. Mimo jiné v jednom z nich napadala redaktorka to, že na zastupitelstvu města nehlásí 
tzv. střet zájmů. Další obsahovaly osobní útoky na jeho osobu nebo to, že je vlastníkem MFK. Nejdříve se 
vyjádřil ke střetu zájmů s tím, že o vysvětlení požádal JUDr. Guziurovou, MPA, vedoucí odboru OO.
JUDr. Guziurová, MPA - uvedla, že střet zájmu je upraven ve dvou zákonech, a to v zákoně o obcích, který se 
týká všech zastupitelů, kteří nejsou tzv. veřejnými funkcionáři. V našem případě to jsou dlouhodobě uvolnění 
zastupitelé, ředitelé příspěvkových organizací,  vedoucí úředníci a vedoucí příspěvkových organizací, pokud to 
nejsou ředitelé škol. Tento zákon obecně říká, že pokud někdo před rozpravou má osobní zájem na 
projednávané věci, má tento střet oznámit. Osobní zájem znamená, že on sám má vztah k projednávané věci, 
nebo jeho osoba blízká, nebo zastupuje právnickou osobu, jejíž zájem bude projednáván. Podle zákona o obcích 
je to taková proklamační informační záležitost, protože z tohoto zákona nevyplývá žádná sankce. Samozřejmě z 
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toho nevyplývá ani to, že zastupitel by nemohl bez tohoto oznámení, nebo i s tímto oznámením, nic 
projednávat, nebo že by nemohl hlasovat. Podobná úprava je v zákoně o střetu zájmů, která je zvláštním 
předpisem právě pro tyto dlouhodobě uvolněné funkcionáře. Tedy, že příslušný veřejný funkcionář má oznámit 
svůj vztah k projednávané věci před samotnou rozpravou. Na rozdíl od zákona o obcích obsahuje ustanovení, že 
pokud tak neučiní, může to být považováno za přestupek. Znamená to, že to může být projednáno s nějakou 
sankcí, např. finanční. Zde je důležité uvést, že přestupkem to není, když osobní zájem je obecně zřejmý 
neurčenému počtu lidí. Tedy, když je tento zájem podpořen informacemi z tisku, z veřejných rejstříků apod. To, 
že je někdo předsedou spolku, je obecně známo. Jedná se o tzv. vyviňovací ustanovení. Oddělení právní MMK 
se tedy domnívá, že nedošlo k žádnému porušení s tím, že tento názor podpořilo svým stanoviskem také 
ministerstvo vnitra, jako orgán dozoru. 
Ing. J. Wolf - řekl, že si rovněž nechal vypracovat stanovisko externí právní kanceláří s tím, že ten, kdo bude 
mít zájem, může do tohoto rozboru nahlédnout. Dále reagoval na výrok paní redaktorky, že je vlastníkem 
fotbalového klubu. Opětovně sdělil informace o fungování tohoto klubu, které již několikrát uvedl na 
zastupitelstvu města. V roce 2003 došlo k tomu, že bývalé FC Karviná upadlo do konkurzu. Vedle toho 
fungoval ještě druhý fotbalový klub TJ Jäkl Karviná, který přestal podnik Jäkl financovat. Proto se rozhodli 
společně s dalšími funkcionáři TJ Jäkl Karviná založit spolek tak, aby zachránili fungování fotbalu v Karviné. 
Odkoupili hráčská práva na děti od vlastníka FC Karviná pana a od začátku začali budovat fotbalový 
klub. V roce 2004 byli nuceni koupit sportovní areál Kovona v dražbě, na který si museli vzít úvěr, protože 
město Karviná nemělo v té době o areál zájem. Protože v roce 2008 postoupili do II. fotbalové ligy, nařízení 
fotbalové asociace bylo takové, že každý profesionální klub musí mít kromě spolku i akciovou společnost, 
kterou založili. Domnívali se, že transparentní řešení akciové společnosti je to, že 100 % akcionářem bude 
spolek. Od té doby až do dnešního dne se na tom nic nezměnilo s tím, že je jeho předsedou. Poslední dva nebo 
tři roky je v platnosti zákon, neboli tzv. evidence skutečných vlastníků, na základě kterého se všichni 
předsedové spolků přepisují jako nepřímí skuteční vlastníci. V dnešní době má fotbalový klub cca 400 dětí, 16 
mládežnických mužstev na nejvyšší úrovni, dále má sportovní třídy a sportovní centrum mládeže. Dokonce 
založili i oddíl dívek (dvě družstva). Protože je o něj velký zájem, budou otevírat další dvě družstva. Spravují 
tři sportovní areály, a to městský fotbalový stadion, stadion Kovona a Bažantnice. Mají zhruba 20 zaměstnanců 
a cca dalších 50 lidí, kteří pracují na živnost nebo na dohodu o provedení práce. Každé mužstvo potřebuje 
profesionálního trenéra, asistenta, maséra a lékaře. Jsou plně profesionálním klubem, do kterého již moc 
nezasahuje, časově je to moc náročné. Domníval se, že není na tom nic špatného, že fotbal v Karviné funguje 
na takové úrovni, kterou nám leckterá města závidí. Bylo mu jen líto, že se po 20 letech dočkal takového 
nařčení, které bylo posunuto také do roviny osobní a rodinné. Dodal, že k dalším věcem se nemá význam 
vyjadřovat, protože se jednalo o lži, které se nezakládaly na pravdě. Některé informace byly zcela vymyšlené, 
jako příklad uvedl údajně provedenou veřejnou zakázku na ZŠ Družby v roce 2023. Smutné na tom bylo to, že 
veřejná zakázka vůbec neproběhla, což potvrdil také ředitel ZŠ Družby Mgr. A. Szyja.
 
Mgr. A. Bizoň – v souvislosti s činností spolků ve městě a obav z evidence jejich vlastníků či majitelů, 
poukázal na to, aby nedošlo k situaci, že nakonec zůstanou spolky bez předsedů nebo členů, protože ani neví, 
že jsou jejich skutečnými majiteli. Podal podnět k zamyšlení pro Oddělení právní MMK, a to zda by nebylo 
vhodné učinit dotaz u příslušných ministerstev na platnost daného zákona. Byl by nerad, aby spolky, které 
obohacují činnosti našeho města, přestaly kvůli tomu fungovat nebo zcela zanikly.

18) Různé - Občané

občanka města - vznesla několik dotazů nebo připomínek.
Protože byla povolena těžba pod obcí Louky, dotázala se, na co konkrétního budou městem Karviná 
investovány finanční prostředky vyplacené společností OKD, a.s. na základě této důlní činnosti. Zda bude něco 
z toho investováno také do infrastruktury městské části Louky.
Ing. J. Wolf - řekl, že finanční prostředky budou zahrnuty do rozpočtu města s tím, že se bude v této městské 
části opravovat další komunikace, opravoval se most a připravuje se rekonstrukce mateřské školky. Vše se bude 
odvíjet od schváleného rozpočtu města na příští rok. Tím bylo na dotaz odpovězeno.
 

 občanka města - další dotaz se týkal financování stavby lávky a prodloužení cyklotrasy 
do Polska, kterou realizuje SMOOK. Získala informaci, že se město Karviná na stavbě cyklotrasy, která vede 
po valu, nepodílela, přestože do tohoto svazku každoročně vkládá peníze z rozpočtu města.
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Ing. J. Wolf - uvedl, že uvedenou stavbu realizoval SMOOK, do kterého přispívají všechny obce okresu 
Karviná.

občanka města - v souvislosti s tím uvedla, že předložila námitku týkající se 
výstavby lávky přes řeku Olši - přeshraniční propojení Karviné a Haźlachu. V této záležitosti jednala 
s  a  vedoucí oddělení OM. Uvedenou schůzku si s ní sjednali odpoledne dne 
24.07.2023 a ihned v ten samý den byla na úřední desce vyvěšena informace, že akce byla schválena. Přestože 
na své námitce trvala, dodnes na to nedostala žádnou písemnou odpověď. Protože se ze strany města 
jednalo o nekorektní jednání, postoupí tuto věc k dalšímu projednání. V rámci podané námitky se jí 
především jednalo o příjezdovou komunikaci, která bude výstavbou cyklotrasy dotčena. Měla za to, že stavební 
firma neuvede komunikaci, která lemuje jejich pozemky, do původního stavu po ukončení akce.
Ing. J. Wolf - protože k uvedené záležitosti neměl dostatečné informace, požádal o prošetření pana 
tajemníka. Řekl, že již jednou na ZM uvedl, že pokud se bude lávka budovat, stav komunikace, po které bude 
jezdit těžká technika, bude OM zdokumentován (nafocen). Po dokončení akce musí být komunikace stavební 
firmou, která bude práce realizovat, dána do původního stavu. Dodal, že pokud se budou lidé odvolávat a 
nebudou souhlasit s výstavbou lávky, nebude realizována s tím, že získanou dotaci na její realizaci bude nutné 
vrátit. Vysvětlil, že se nejedná o akci města, ale že dotaci na tuto stavbu obdržel SMOOK. Po realizaci stavby 
budou cyklotrasy předány do majetku jednotlivých obcí okresu Karviná, které se budou následně o ně starat.
 
 

občan města- vystoupil s prezentací názorů občanů města, a to nejen ke stávající situaci 
týkající se našeho města, ale obecně naší republiky a také na mezinárodní úrovni. Mimo jiné se  vyjádřil se ke 
schvalování zákonů naší současnou vládou, které vedou ke zdražování nejen potravin, ale i bydlení a energií. 
Hovořil o problematice ve zdravotnictví spojenou s nedostatkem lékařů určitých oborů nejen u nás, ale i 
v celém kraji, poukázal na nedostatek některých léků. Dále hovořil o probíhající válce na Ukrajině, ke které se 
vyjádřil podrobněji, tedy od doby, kdy propukla. Zmínil se také o probíhajícím válečném konfliktu mezi 
Izraelem a Palestinou, který občané rovněž odsuzují. Diskuzní příspěvek byl doložen písemně k zápisu.

Nakonec se vyjádřil k investičnín akcícma projektům, které byly ve městě zrealizovány a přispěly k jeho 
zkrášlení, což občané města velmi oceňují. Mezi tyto akce zařadil především opravu tří domů na Masarykově 
náměstí ve Fryštátě, zprovoznění obchvatu města, poukázal na provedenou rekonstrukci ulice Březová, 
vybudování Karvinského moře, zrekonstruovaný areál Lodiček v Parku Boženy Němcové, rozšíření a 
vybudování nových sportovních hřišť a areálů. Uvedl, že se rovněž připojuje k záměru MS kraje na vybudování 
tramvajové trasy vedoucí z Ostravy přes Orlovou do Karviné. Pochválil rovněž činnost MP Karviná. Nakonec 
ocenil a poděkoval městu za pomoc, která byla poskytnuta Klubu krojovaných horníků s tím, že jejichž činnost 
byla také podpořena z rozpočtu města. 
 
 

 občan města – nebyl spokojený s odpovědí na dotaz, který přednesl na minulém zasedání ZM, 
týkající se informovanosti občanů ze strany města, pro případ, kdyby došlo k nějakému válečnému konfliktu. 
Odpovězeno mu bylo  z OSŽP s tím, že z obranného hlediska se jednalo o nic nevypovídající 
odpověď. Překvapilo ho také, že se touto problematikou zabývá právě tento odbor. Domluvil si proto schůzku 
na odboru, kde se mu snažili jeho dotazy vysvětlit. Ale ani tam nedostal uspokojivé odpovědi na své dotazy. 
Mimo jiné vznesl dotaz, pokud by došlo k nějakému válečnému konfliktu a byly použity chemické zbraně, 
jakým způsobem budou pro občany města zajištěny plynové masky. Bylo mu sděleno, že je to zajištěno tak, že 
do 14 dnů tyto masky někdo vyrobí a dodá. Z toho tedy vyplynulo, že jako město nejsme na možnost 
případného konfliktu vůbec připraveni, přestože může nastat kdykoliv, jelikož naše hranice jsou velice blízko.
Dále sdělil, že Parlament ČR a Vláda ČR odmítly přijat prohlášení o mírovém uspořádání mezi  Izraelem a 
Palestinou. Podle něho to znamená, že pokud odmítli mírové uspořádání, chtějí válku. Řekla to ministryně 
obrany a dokonce došla až tak daleko, že v minulých dnech prohlásila, že si nezasloužíme být v OSN, protože 
tato organizace podepsala mírovou smlouvu a my, jako jedna z mála zemí, jsme ji neratifikovali. Zaráželo ho 
také distancování se od nacistické ideologie. V souvislosti s tím se vyjádřil k politické situaci nejen na 
Slovensku, ale i na mezinárodní úrovni. 
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  občan města - ve svém diskuzním příspěvku se nejdříve vyjádřil k posledním úspěšným 

výkonům sportovního klubu HCB Karviná a MFK Karviná. Poukázal dále na to, že takové zázemí nemá např. 
atletický klub v Karviné s tím, že nevěděl, kde trénují. Měl pouze informaci, že na hřištích některých škol.
Ing. J. Wolf - vysvětlil, že město má od předsedy TJ Jäkl pana z roku 2007 písemný dokument, že již 
nechtěli trénovat na škvárové ploše TJ Jäkl Karviná. Město pro ně připravovalo atletickou dráhu v rámci kolejí 
u Juventusu, s čímž souhlasili. Pan  jako předseda, za dva roky ukončil svou činnosti. Nastoupil nový 
předseda, který s tím již nesouhlasil. Mezi tím již město připravovalo projekt, odkoupilo pozemky od OPF s 
tím, že se domnívali, že atleti budou rádi, že tam budou mít své sídlo, zázemí, šatny apod.

  občan města - řekl, že problém byl údajně v tom, že v projektu byla navržena čtyř dráha a oni 
chtěli vybudovat šesti dráhu. 
Ing. J. Wolf - dodal, že šesti dráha je dráhou závodní. Konstatoval, že tak, jak je MFK Karviná dominantní s 
Baníkem Ostrava ve fotbale, stejně tak je v hokeji Třinec a Vítkovice, možná i Havířov a v atletice jsou 
dominantní zase Vítkovice, Havířov a Třinec. Jiná možnost, jak se dostat do sportovních center, dnes není. 
Karvinští atleti mohli mít, tak jako mají v Českém Těšíně, čtyř dráhu, na které mohli trénovat. Bohužel o tom 
rozhodl předseda, který řekl, že tomu tak nebude.

občan města - zmínil ještě hřiště před budovou Předvoje, které bylo původně škvárové, pak 
travnaté s tím, že by tam mohl být tento stadion vybudován.  
Ing. J. Wolf - vysvětlil, že nic atletickému klubu nebrání v tom, aby si od soukromého vlastníka koupili 
pozemky, vyřídili možnost získání dotace s tím, že následně se mohou s městem Karviná dohodnout na nějaké 
spolupráci. 

  občan města - řekl, že pouze poukázal na to, že do fotbalu a házené město Karviná poskytuje 
velké finanční prostředky z rozpočtu města, kterých se jiným sportům v takové výši nedostává.
 

občan města - dále se vyjádřil k plánované výstavbě rychlodráhy vedoucí z Ostravy přes 
Orlovou až do Karviné, jelikož se o tomto záměru prozatím píše pouze v tisku. Požádal náměstka hejtmana pro 
dopravu Ing. Podstawku o vyjádření s tím, že ho zajímalo, v jaké fázi se tento projekt nachází. Uvedl, že 
největší zájem na výstavbě této dráhy má město Orlová. Uvedená trasa by měla vést z Ostravy kolem ZOO, 
přes Orlovou směrem k šikmému kostelu v Karviné-Dolech a dále až po Karvinské moře. Dodal, že projekt má 
velký význam i z ekologického hlediska. Měl za to, že dotčené obce by měly vytvořit nějaký spolek, který by se 
měl zasadit o to, aby byl projekt zrealizován.
Ing. R. Podstawka - řekl, že obce, kterých se to dotýká, mají podepsané memorandum všemi zastupitelstvy, 
což je jedním ze základních dokumentů uvedeného záměru. Tento týden byl již podán návrh na změnu 
územního rozvoje na tramvajovou dráhu Ostrava - Karviná. Přestože projekt běží, není moc medializovaný. Po 
stabilizaci území bude možné dále pokračovat v přípravách projektu. Je potřeba vyřešit také určité střety, které 
se vyskytly v oblasti Karviná-Doly z hlediska historie. Doufal, že se trasu v této části podaří dořešit. K 
financování stavby uvedl, že z evropských dotací lze získat až 95 %. Protože je stavba v kompetenci MS kraj, 
nikoliv státu, záležitosti řeší Správa silnic, která ji dostala za úkol realizovat.
 
 

  občanka města - vyjádřila se k připravovanému projektu, který se týká odstraňování 
parazitického jmelí na stromech ve městě Karviná. Uvedla, že v říjnu 2023 byly uzavřeny dvě smlouvy 
s tím, že  TS, Karviná budou provádět likvidaci jmelí. Dále se jí podařilo vyhledat na stránkách města 
podmínky smlouvy, na kterou obdrželo město dotaci z Norských fondů. Všechny informace, které dohledala, 
byly zcela obecného charakteru. Chtěla vědět přesnou specifikaci lokalit ve městě, kde a co se tam bude 
provádět. Dále jakým způsobem budou označeny dřeviny, kterých se to bude týkat. Uvedla, že v některé ze 
smluv bylo napsáno, že dřeviny, kterých se to týká, budou procházet také řízením přes OSŽP, pokud je bude 
třeba kácet, čímž nastane potřeba se k nim vyjádřit. Získala informaci, že by se mělo pracovat podle projektové 
dokumentace, která byla zpracována v prosinci r. 2022. Protože ji nikde nenašla, učinila dotaz na OSŽP, kde ji 
rovněž neměli. Zeptala se proto, kde by jí mohla dohledat, protože by se z ní dalo vyčíst, kde, co a jakým 
způsobem se bude provádět. Pokud zatím mají jako spolky právo se vyjadřovat k individuálnímu kácení a 
ošetřování stromů, protože po novém roce tomu bude zřejmě jinak, chtěla získat informaci, kde se s touto 
dokumentací může seznámit a také jak bude vše, na co se dotázala, realizováno. Pouze pro informaci uvedla, že 
letos bylo v Karviné požádáno o vykácení 450 stromů s tím, že o všech akcích, v rámci kterých proběhlo i 
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kácení stromů nebo dřevin, neměla informace. Dodala, že stromy staré cca 50 let mají pro nás nevyčíslitelnou 
hodnotu. Nově vysazené stromy začnou plnit svou funkci až za 10 -15 let.

Ing. J. Wolf - řekl, že projektovou dokumentaci zadával OKS.  Veškeré podklady byly dostupné v rámci 
zadávací dokumentace. Uvedl, že proběhla veřejná soutěž, do které se mimo další 3 zájemce, přihlásila také 
společnost TS Karviná, která soutěž vyhrála. Doporučil navštívit vedoucí OKS, která jí poskytne tuto 
dokumentaci, jejíž součástí je také požadovaný projekt, k nahlédnutí.

 
 
Ing. J. Wolf - protože byly projednány všechny body programu, jednání 8. zasedání Zastupitelstva města 
Karviné ukončil.
 
Řekl, že na dalším zasedání Zastupitelstva města Karviné se zastupitele sejdou v pondělí 11.12.2023 v 
15:00 hodin ve velkém sále OPF Karviná.
 
 
Přílohy k zápisu: 
Příloha č. 1 - Program 8. zasedání ZM Karviné konaného dne 30.10.2023
Příloha č. 2 - Usnesení 8. zasedání ZM Karviné konaného dne 30.10.2023
Příloha č. 3 - Hlasování 8. zasedání ZM Karviné konaného dne 30.10.2023

 
 
 
 
 Ing. Jan Wolf, v. r.
................................
Ing. Jan Wolf
primátor
 
   
 
Ověřovaté zápisu:
 
 
 Mgr. Aleš Hujík, v. r. 
..............................
Mgr. Aleš Hujík
 
 
 Ing. Petr Koval, v. r.
...............................
Ing. Petr Koval
 
 
 
 
Zapsala: Jana Nekardová, v. r., zaměstnankyně Oddělení KP
Karviná dne 06.11.2023
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